
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 
постоянна комисия по образование, култура, наука и културно 

МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №18 

от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведени на 25.09.2024 г. 
от 11:00 часа в Зала 5, ет. 5, ул. „Московска" №33

Днес, 25.09.2024 г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие. Заседанието беше 
открито от г-н Мирослав Боршош — председател на ПК по ОКНКМ. При 
направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 /седем/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-н И. 
Костадинов се присъедини след гласуването на дневния ред. Г-жа Б. Василева, г-н 
В. Стойчев, г-н Г. Борисов, г-н И. Виделов и г-н Ст. Спасов отсъстваха за цялата 
продължителност на заседанието.

Г-н М. Боршош докладва проекта за дневен ред на заседанието.
Комисията подкрепи проекта за дневен ред със 7 /седем/ гласа "за".

Общо гласували: 
в т.ч.:

7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване на дневния ред:
1. Миоослав Боошош ча

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - ча

4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева —

6. Веселин Калановски ча

7. Вили Лилков ча

8. Гергин Борисов —

9. Диян Стаматов ча

10. Еньо Савов ча

11. Ивайло Костаоинов —

12. Иван Виоелов -- 1/и



13. Стефан Спасов —

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с 6х.№ С0А24-ВК08-9725 / 05.07.2024 от Евгения Алексиева, кмет на 

район „Панчарево" относно: Именуване на безименна улица в с. Лоден-район 
„Панчарево"- Столична община, с името „Златни камбани" и становище с вх.№ 
СОА24-ВК08-4363-[1] / 01.04.2024г. от Я. Генова, зам.-кмет на Столична община

Г-жа А. Алексиева, кмет на район „Панчарево" обърна внимание, че докладът 
е внесен преди да се вземе решение наименованията на улиците в проектите на 
решения да не биват изписвани с главни букви. Направи съответното 
предложение за корекция на проекта на решение.

Г-н В. Калановски уточни, че предложенията за изписване при 
транслитерация да бъдат предоставяни в писмен вид. Направи съответното 
предложение за добавяне в проекта на решение изписването на името на улицата 
при транслитерация.

Г-н Белалов, представител на Дискусионен клуб за социална местна 
политика по тази точка обърна внимание, че има улици от преди 10-15 години са 
преименувани, но не са поставяни нови табели. В решенията пише, че 
ангажимент за това е на кмета на Столична община. Струва му се, че има проблем 
в това отношение, включително че няма стандарт за визия на обозначителните 
табели. ПК трябва да осъществява контрол за поставянето на 
обозначителните табели.

Г-н В. Калановски апелира, ако г-н Белалов разполага със списък с подобни 
случаи, да го предостави на ПКОКНКМ.

Проф. В. Лилков припомни, че само преди четири месеца е гласувана 
програма за поставяне на табели на улици и площади. Нужно е да се пита 
администрацията и да се поиска отчет.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 
предложения проект на решение:

1.1. Текстът „ЗЛАТНИ КАМБАНИ" в т.1 да се изпише „Златни камбани";
1.2. В края на т. 1 се добавя текстът „с изписване при транслитерация 

„21а±п! катЬап!".
Общо гласуВали: 
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Ппименно гласуване по т. 1 от днеВния ред:
1. Миоослав Боошош яа

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин яа 2/11



4. Антон Хекимян за

5. Бонка Василева —

в. Веселин Калановски за

7. Вили Лилков за

8. Геогин Бооисов __

9. Диян Стаматов за

10. Еньо Савов за

11. Ивайло Костаоинов --

12. Иван Виаелов --

13. Стефан Спасов __

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА24-ВК08-12196 / 26.08.2024 от Владислав Владимиров, 

кмет на район „Нови Искър" относно: Провеждане на публично оповестен конкурс 
3а отдаване под наем, за срок от 5 /пет/ години, на част от недвижим имот- 
публична общинска собственост, обособено помещение с предназначение за 
ученически стол и бюфет, находящ се на територията на 170 ОУ „Васил Левски" 
— гр. Нови Искър и становище с вх.№СОА24-ВК08-12196-[3] / 02.09.2024 г. от Я. 
Генова, зам.-кмет на Столична община.

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 2 от д| 1евния ред:
1. Мирослав Боршош за

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин за

4. Антон Хекимян за

5. Бонка Василева __

6. Веселин Калановски за

7. Вили Лилков за

8. Гергин Борисов —

9. Диян Стаматов за 3/11



10. Еньо Савов яа

11. Ивайло Костаоинов яа

12. Иван Виоелов --

13. Стефан Спасов --

11о т.З от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК08-10696 / 25.07.2024 от Рангел Марков, относно: 

Откриване на процедура за провеждане на публично оповестен конкурс за 
отдаване под наем за срок от 5 / пет / години на обекти — части от имоти — 
публична общинска собственост 3а осъществяване на ученическо столово и 
бюфетно хранене в 78 СУ "Христо Смирненски", гр. Банкя и становище с вх.№ 
СОА24-ВК08-Ю69в-[1] / 23.08.2024 г. от Яна Генова, зам.-кмет на Столична 
община

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 4 от дневния ред:

П оименно гласуване по т. 3 от дневния ред:
1. Миоослав Боошош яа

2. Венци Стойчев --

3. Цветелина Симеонова - Заокин за

4. Антон Хекимян яа

5. Бонка Василева —

6. Веселин Калановски яа

7. Вили Лилков яа

8. Геогин Бооисов —

9. Диян Стаматов яа

10. Еньо Савов яа

11. Ивайло Костаоинов яа

12. Иван Виоелов --

13. Стефан Спасов —
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Доклад с 6х.№ Към С0А24-ДИ10-19-[8] / 18.09.2024 от Цветомир Петров, 
Мирослав Боршош, Антон Хекимян — общински съветници относно: Именуване на 
пешеходно пространство в р-н „Лозенец" с името пл. „проф. Михайло Драгоманов" 

Г-жа Цв. Симеонова - Заркин пое председателството на ПК.
Г-н В. Калановски посочи, че подкрепя безапелационно доклада, но ако имаше 

допълнителна съгласувателна процедура щеше да се разбере, че в район „Лозенец" 
е имало улица, за която се е предвиждало да се именува по същия начин.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 7

Против Няма

Въздържали се 1
П оименно гласуване по т. 4 от дневния ред:

1. Миоослав Боошош ча

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин ча

4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева —

6. Веселин Калановски ча

7. Вили Лилков ча

8. Геогин Бооисов —

9. Диян Стаматов ча

10. Еньо Савов въчоъожал се

11. Ивайло Костаоинов ча

12. Иван Виаелов —

13. Стефан Спасов --

По т.5 от дневния ред:
Информация 3а постъпила поща: С0А24-РД46-13 / 30.08.2024г.; С0А24- 

ВК08-10600-[3] / 23.08.2024 г.;
Документи с вх.№№ С0А24-РД46-13 / 30.08.2024г.; СОА24-ВК08-Ю600-[3] / 

23.08.2024 2. бяха сведени на вниманието на ПКОКНКМ.

По доп. т.1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ Към СОА24-НЦ62-358-[7] / 19.09.2024 от Мирослав Боршош, 

Диян Стаматов, Цветомир Петров, Гергин Борисов, Бонка Василева, Цветелина 5/11



Заркин - общински съветници относно: Уреждане на трудовите 
правоотношения на медицинските сестри в яслените групи на детските 
градини на територията на Столична община

Г-н Д. Стаматов информира ПК, че състоянието на медицинските 
специалисти в детските градини е доста особено. Те работят като медицински 
специалисти в детски градини, където работодател се явява кметът на района. 
Ако възникне ситуация на напускане или дълго боледуване на колега, кметът на 
района има ангажимент да намери заместващ. Въпреки това реалният 
работодател е директорът на ДГ, но той не може нищо да извърши по отношение 
на стимулиране, назначаване и пр. Факт е различното възнаграждение между 
работещите в ДГ и на медицинските специалисти. Последните се заплащат от 
д-я „Здравеопазване", а педагогическия персонал се заплаща от д-я 
„Образование". Настоящото предложение е трудовите правоотношения на 
медицинските специалисти да се прехвърли административната тежест от 
кметовете на районите към директорите на детските градини. Това би създало 
възможност за оптимизиране на възнагражденията на медицинските 
специалисти. Тази инициатива тръгва от самите директори на детски градини. 
В чисто административен план би имало известни малки затруднения в 
преходния период, но ще бъдат бързо преодолени при добра дисциплина от д-р на 
ДГ.

Г-н В. Калановски изрази положително становище от името на няколко 
районни кметове.

Г-жа Я. Генова индикира, че 3а всички в сферата на образованието и 
столичната администрация е ясно, че това е едно дългоочаквано решение. След 
приемане на доклада, формулира молба, да се даде необходимото време, 3а да може 
администрацията да осъществи прехода.

Г-н Д. Стаматов посочи, че реално мерките по доклада ще се 
осъществяват от 1.01.2025 г. Важно е финансово двете дирекции да съгласуват 
прехода.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване 
бяха взети следните решения:

1.1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
1.2.ПКЗСП ще се произнесе с отделно становище.

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма
П оименно гласуване по т. 6 от днеЕ ния ред:

1. Миоослав Боошош ча

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин ча

4. Антон Хекимян ча 6/11



5. Бонка Василева —

6. Веселин Калановски яа

7. Вили Лилков яа

8. Геогин Бооисов —

9. Диян Стаматов яа

10. Еньо Савов яа

11. Ивайло Костааинов ча

12. Иван Виоелов --

13. Стефан Спасов —

По доп. т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ ССА24-ВК66-6305 / 20.07.2024 от Яна Генова, зам.-кмет на СО 

относно: Отмяна на Решение № 706 по Протокол №61/716.09.2022 г. на Столичен 
общински съвет и приемане на Правила за работа на Столична програма 
"Култура".

Г-н Я. Генова обърна внимание, че към доклада е приложено писмо към 
председателя на СОС, в което подробно са разяснение всички предложени 
промени. Над 20 промени, от които 10 са доста съществени: облекчаване на 
административната тежест и процедури за самите кандидати; целят се по
точни формулировки за интересите на общината; ограничение на 
възможността за двойно финансиране и процедури за приемане на списъци с 
оценители от Творческия съвет. Друга важна промяна е всички проекти одобрени 
За финансиране да получават финансирането си на два транша, а не на три както 
беше до този момент. Този доклад е свързан с доклада по следващата точка. Биха 
могли да бъдат дебатирани заедно.

Г-н Е. Савов предложи следното изм. и доп. в проекта на решение:
Текстът на чл. 4, ал.1 в горецитираното Приложение №1 придобива 

следната редакция: „Творческият съвет се състои от 27 членове, в него са 
представени:"

1.2 Текстът на чл.4, ал.1, т.1 в горецитираното Приложение №1 придобива 
следната редакция: „шестима членове, представители на Столичния общински 
съвет;"

1.3 В проекта на решение се създава нова т.З със следното съдържание: 
„Изменя Решение №517 по Протокол №18 от 12.09.2024 г. на Столичния общински 
съвет като в Приложение № 1 към Решението създава нова т. 27 със следния нов 
член на Творческия съвет: „27. Иван Виделов".

Г-жа Я. Генова подкрепя така направеното предложение, защото е важно 
всички политически групи да бъдат представени в Творческия съвет.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с обновени правила на СП „Култура" с рег.№
ССА 24-ВК66-6305/3//19.09.2024г. - Приложение №1 към проекта на 
решение като предлага следните изм. и доп.: 7/11



1.1 Текстът на чл. 4, ал.1 6 горецитираното Приложение №1 придобива 
следната редакция: „Творческият съвет се състои от 27 членове, в него са 
представени:"
1.2 Текстът на чл.4, ал.1, т.1 в горецитираното Приложение №1 придобива 
следната редакция: „шестима членове, представители на Столичния 
общински съвет;"
1.3 В проекта на решение се създава нова т.З със следното съдържание: 
„Изменя Решение №517 по Протокол №18 от 12.09.2024 г. на Столичния 
общински съвет като в Приложение № 1 към Решението създава нова т. 27 
със следния нов член на Творческия съвет: „27. Иван Виделов"

’бщо гласуВали: 
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 7 от дневния ред:

1. Миоослав Боошош 8а

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин за

4. Антон Хекимян 8а

5. Бонка Василева —

6. Веселин Калановски ча

7. Вили Лилков 8а

8. Геогин Бооисов __

9. Диян Стаматов 8а

10. Еньо Савов 8а

11. Ивайло Костааинов 8а

12. Иван Виоелов —

13. Стефан Спасов —

По доп. т.З от дневния ред:
Доклад с вх.№ Към СОА24-ВК66-6305-[4] /19.09.2024 от Яна Генова - зам,- 

кмет на СО, Вили Лилков, Веселин Калановски, Ася Тодорова, Еньо Савов, Севделина 
Петрова - общински съветници относно: Съдържателен обхват, параметри за 
кандидатстване, изпълнение и отчитане на Столична програма "Култура" за 
2025 г.

Г-жа Я. Генова предложи изм. и доп. в проекта на решение: да бъде добавен 
нова т. „Утвърждава бюджет на Столична програма култура за 2025 г. в размер 8/11



на 1500 000 лв„ който може да бъде допълван със средства от бюджета на 
Дирекция „Култура". Това е тазгодишният бюджет на програмата, с които са 
били подкрепени 150 проекта.

Г-н М. Боршош отправи питане към г-жа Я. Генова как си представя 
разпределението на общия бюджет по направления и дали ще подлежи на решение 
на Творческия съвет.

Г-н В. Калановски отправи питане към г-жа Я. Генова как ще се постъпи, ако 
в следващия бюджет средствата 3а СПК са повече от тези през 2024 г.

Г-жа Я. Генова поясни, че това е основен въпрос. Работи по настоящем по 
темата 3а нови общински политики 3а култура в рамките на Националния план 3а 
възстановяване и развитие. Оставена е възможността 3а увеличение на 
бюджета от общински и други средства. Но все пак, 3а първата сесия е нужно да 
Знаем какъв е бюджетът, поне индикативен, 3а да могат да работят 
експертните комисии. Разпределението на бюджета по направления е функция на 
решение на Творческия съвет.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване 
бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в проекта 
на решение:

1.1. Създава се нова т. 2 със следното съдържание : „Утвърждава 
бюджет на Столична програма култура 3а 2025 г. в размер на 
1500 000 лв„ който може да бъде допълван със средства от 
бюджета на Дирекция „Култура".

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 7

Против Няма

Въздържали се 1
П оименно гласуване по т. 8 от дневния ред:

1. Миоослав Боошош ча

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин ча

4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева --

6. Веселин Калановски ча

7. Вили Лилков ча

8. Геогин Ьооисов --

9. Диян Стаматов ча

10. Еньо Савов ча 9/11



11. Ивайло Костаоинов възоъожал се

12. Иван Виоелов —
13. Стефан Спасов —

По доп. т.4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ Към С0А24-ВК6в-4854-[5] / 11.09.2024 от Яна Генова, зам.- 

кмет на 00, Мирослав Боршош — общински съветник относно: Утвърждаване на 
„Съдържателен обхват, правила, параметри за кандидатстване, изпълнение и 
отчитане на пилотна Програма "Активни читалища"“ - финансираща програма, 
насочена към подкрепа на дейността на народните читалища на територията 
на Столична община

Г-жа Цв. Симеонова — Заркин пое председателството на комисията.
Г-жа Я. Генова посочи, че докладът засяга параметрите на Програма 

„Активни читалища"за стартирането на нова програма 3а подкрепа на дейности 
и материално обезпечаване на НЧ. По решение на СОС програмата разполага с 
бюджет от 200 000 лв. 3а тази година. Описани са основните параметри на 
програмата, методиката 3а кандидатстване и график на програмата.

Г-н М. Боршош изрази радостта си, тъй като това е доклад плод на 
работата на администрацията на СОС, общински съветници и на Съюза на 
читалищата. Програмата е пилотна не само 3а София, но и 3а страната.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване 
бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по доп. т.4от дневния ред;

1. Миоослав Боршош за

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заокин за

4. Антон Хекимян за

5. Бонка Василева --

6. Веселин Калановски за

7. Вили Лилков за

8. Геогин Бооисов —

9. Диян Стаматов за
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По т. Разни от дневния ред:

10. Еньо Савов ча

11. Ивайло Костаоинов ча

12. Иван Виоелов —

13. Стефан Спасов —

Заседанието бе закрито с изчерпване на дневния ред.

Изготвил: 1 / /_______
' УА|6н/о Христев

। /

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председателна ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

/ Мирославьоршош

/

■ V ь— 
Цветелина Симеонова - Заркин
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